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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. 

szeptember 21-ei közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Szlovák Tájház (2840 Oroszlány, Alkotmány út 55.) 

 

Jelen vannak:  Szabó Istvánné elnök, Ocskai Simon, Bíró Józsefné önkormányzati képviselők 

  Kapros Katalin jegyzőkönyvvezető  

 

Távol volt:   Tóth Istvánné önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 17 perckor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 4 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 3 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

77/2015. (IX.21.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2015. szeptember 21-ei közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. szeptember 21-ei közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  2015. évi munka értékelése 

 

                                                   Előadó:     Szabó Istvánné elnök 

 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy eltelt egy év, szeretne tájékoztatást adni, hogy ebben a évben milyen 

rendezvények voltak. Most is figyeltek arra, hogy teljesítsék azokat a feladatokat, amire létrejött az Oroszlányi 

Szlovák Önkormányzat. Megköszönte a tavalyi választáson való részvételt. A célkitűzések nem változtak. Azért 

alapították a szlovák önkormányzatot, hogy a szlovák ősök hagyományait felelevenítsék és átadják a gyermekeknek, 

az ünnepekhez kapcsolódó hagyományokat, a húsvéti, a karácsonyi népszokásokat, az őseink által ránk hagyott 

emlékek őrzését, népdalok, mondókák, versek átadását. Ezt csinálja a Krídlovka és a Bránička együttesek is. Sajnálta, 

hogy eddig nem sikerült elérni, hogy az óvodákban elinduljon a szlovák nyelv oktatása,  de novembertől márciusig a 

szlovák klubbon belül egy nyelvoktatás beindul. A hitéletről sem felejtkeztek meg, megőrzik az evangélikus 

mivoltukat, kétszer évente a szlovák istentiszteletet vállalták,  köszönhető Nobik Erzsébetnek, aki vállalta, hogy ide 

jár. Tartják a kapcsolatot az anyaországgal, növekedett a települések létszáma, akikkel együttműködési szerződésük 

van, Myava, Šaľa, Kozárovce. Nagy vágya, hogy felújítsák az együtműködési szerződést azzal a településsel, ahová 

47-48-ban ki lettek telepítve, Udvard településsel. Jó viszonyban vannak a szlovák lakta településekkel, egymás 

rendezvényein is részt vesznek, a helyi civil szervezetekkel is igen jó a kapcsolat. Oroszlány Barátainak Körével 
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együttműködnek a falunapokon és a dal délutánokon, az evangélkus egyháznak pedig köszönhető, hogy színes a 

falunap. A temetőben megemlékezést tartottak a sírköveknél. A baráti körrel egész évben kapcsolatban vannak. A 

KEM Közművelődési Központtal van együttműködési szerződésük,  közösen rendeztek pünkösdöt, adventet. Az 

oroszlányi helyi rendezvényeken való részvétellel kapcsolatban elmondta, hogy koszorúval megemlékeztek olyan 

ünnepeken, ahol a város is ünnepel, az állami ünnepeken. Új felállásban dolgoznak a szlovák civil szervezetek, a 

Krídlovka és a Bránička együttesek.  Az önkormányzat támogatja a működési költségeket, nyilvánvaló, hogy nagyon 

szépen áll a nemzetiségiekhez. Idén is megkapták azt a támogatást, amit tavaly, 1.670 E Ft-ot, ha ebből levonja azokat 

a költségeket, amik pl. a bérleti díj, telefon, rezsi, 515 E Ft., rá vannak kényszerülve, hogy a rendezvények 

megrendezésére sokat pályázzanak. A téli hónapok azzal mennek el, hogy pályázatokat készítenek, kisebb nagyobb 

sikerrel. Az anyaországban a 4-ből egyet nyertek. Az önkormányzatnak 3 civil szervezete van,  a Szlovák Klub, a 

Bránička és Krídlovka együttesek, a részükre mindenféleképpen anyagi, tárgyi eszközöket kell biztosítani, olyan 

esetekben, mint pl. autóbusz rendelés. Januárban lesz szlovák nemzetisági est és bál, februárban a húsvéti szokások 

bemutatása, a Myavai Nemzetiségi folklór együttes júniusban,  a Szlovákok napja júliusban. Ismeretterjesztő tábor 

június-júliusban, a Falunap augusztusban, és „Köszönet az éves munkájáért” című termálvizes üdülés is lesz nyáron. 

Őseink őszi foglalkozásai pl. tollfosztás, kemencében sütés októberben lesz. Decemberben az ősökről megemlékezést 

tartanak a temetőben. Társadalmi munkát rendszeresen végeznek a tájház gondozásával, fúnyírással, sövényvágással, 

temetőkert karbantartásával, a népviselet karbantartásával kapcsolatban. Mivel a szlovák tájházat az oroszlányi 

önkormányzattól kapták meg 1996-ban ingyenes használatra, így állapodtak meg, ezért meg is tesznek mindent, ha 

kisebb felújításokra van szükség, azt megjavítják maguk. A tájházban mindig cserélni kell valamit, voltak kisebb 

nagyobb javítások, a tagok segítettek a vízcsapot megjavítani. A női WC-ben a csapot kellett kicserélni, a férfi WC-

ben pedig a kilincset kellett kijavítani. Az idén sikerült a főzést könnyebben megoldani, vásároltak egy 100 literes 

üstöt üstházzal. A tetővel van probléma, az agyag cserép egy-két helyen megrepedt, egyet sikerült megcsinálni, de 

még 10 cserépre lenne szükség. A célok a jövőre nézve azok, hogy a megkezdett úton szeretnének tovább haladni, az 

ősök örökségét átadni a fiataloknak. Novembertől nyelvi kurzusokat szeretnének rendezni. A legnagyobb civil 

szervezetük a Szlovák Klub, ha nem lenne, semmit nem érnének el. Köszönetet mondott a Szlovák Klub tagjainak az 

egész éves munkáért, elmondta, hogy arra nincs lehetőség, hogy pénzzel megköszönjék, azért van az, hogy minden 

évben egy 3-4 napos termálvizes üdüléssel köszöni meg az éves munkát. Kívánta, hogy legyen sok erő a későbbiekre, 

mert ha nincs, a célokat sem tudják megvalósítani.  A Bránička együttes 2012. decemberben alakult, kezdetben egy 

páran voltak, de később 26 főre emelkedett a számuk. A csoport igen szépen szerepelt eddig. Az a probléma, hogy a 

fellépéseken kevesen vesznek részt. A szülő a hibás, mert ha megengedi, hogy a gyerek járjon a próbákra, az a 

fellépésekről is szól, és úgy egész, hogy megmutatja amit tanult.  

 

Bíró Józsefné képviselő elmondta, hogy a szlovákok napján jönnek, a szülőkön múlik. 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy köszönet a munkájukért, a hírnevüket tovább viszik, a megyén túl is. 

Szlovákiában is szerepelt a Krídlowka, most szombaton mutatkoztak be, a résztvevők a szlovák napon azt mondták, 

hogy nagyon jók, főleg amit tudtak produkálni 8-tól 10 óráig. A gyerekek szinte mind általános iskolások, elismerik 

őket külföldön is. Kozárovcére is el szokták hívni őket, idén is így volt, nagy sikert arattak. A Komárom-Esztergom 

Megyei Nemzetiségi Fesztiválon is igen szépen szerepeltek. Sok sikert és a csoport vezetőjének jó egészséget és 

kitartást kívánt a további munkához.  

 

Ocskai Simon képviselő megköszönte a Szlovák Klub egész éves munkáját, nélkülük nem tudnának semmit elérni. 

Azt a hatalmas mennyiségű munkát, amikor 10-12 órát dolgoznak, a pedagógusoknak szokták mondani, hogy nem 

lehet megfizetni a munkájukat, ezt sem lehet.  

 

Fátrai Erzsébet elmondta, hogy rendszeresen együtt dolgoznak, sok rendezvény van, hálás, hogy mindenféle szakmai 

tanáccsal ellátják őket, helyet és terepet kapnak. Külön köszönetet mondott Szabó Istvánnénak, hihetetlen jó 

együttműködő partner, hálás a szlovák önkormányzatnak, megköszönte az együttműködést. 

 

Molnár Ferencné elmondta, hogy a ruhákra valahogy anyagi forrást kell szerezni, nem lesz mit bemutatni, mert azok 

teljesen elévültek, szeretné, ha maradna az utánuk jövő nemzedékre is.  Továbbá elmondta, hogy mikor az épület 

külső felújítása volt a földrengés után, akkor az építési osztálytól kint voltak, és azt az ígéretet adták, hogy az ősszel 

meg fogják csinálni, de eddig semmi nem történt. Jó lenne, ha a épület tulajdonosa mozgósítaná erőit, és 

megcsinálnák. 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy volt már róla szó, még október hónap folyamán kellene egyeztetni, milyenek 

az igények, hogy tervbe tudják venni.  
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További kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök kérte, szavazzanak a beszámoló elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

78/2015. (IX.21.) OSZNÖ határozata 

a 2015. évi munka értékeléséről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadta 2015. évi munka értékeléséről szóló 

beszámolót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák nemzetiségi önkormányzat 2016. évre tervezett 

kultúrális programokról 

 

Előadó:    Szabó Istvánné elnök  

 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy nem fogja végig sorolni a programokat, mert ugyanazok, mint idén. Viszont 

október 15-én szeretnének egy nagy volumenű ünnepséget a 315. évforduló alkalmából, ezért időpontot kért a 

polgármester úrtól, hogy egyeztessék a programot, mit szeretnének ezen a napon. Nem csak a szlovák önkormányzat 

feladata, hanem ez városi ünnepély is lehetne. A falunapot kicsit kisebbre terveznék, úgy gondolta, hogy kevesebb 

külföldi vendéget hívnának, azokat az októberi rendezvényre hagynák. Kiállítás lenne a pajtában, Vágsellye is itt 

mutatkozna be. A zene a tájházban lenne. Október 15-re a nagyobb együtteseket hagynák. Itt segítségre lesz szükség, 

azon a napon egy egész napos rendezvényt szeretnének csinálni. Reggel hazavárnák az átköltözött családokat egy kis 

beszélgetésre. Az egyháznál lenne egy istentisztelet, vagy csak a szerződés megerősítése. A temetőkertben 

szeretnének elhelyezni egy evangélikus motívummal ellátott keresztet, a régi rossz állapotban van. Az lenne az 

ajándék az utódok részére, és szeretné, hogy minden évfordulót pecsételjenek meg egy maradandó tárggyal. A 

polgármestertől támogatást szeretne kérni ennek a felszentelésére. Délután a téren egy kiállítást csinálnának a 

munkákról, a múlt-jelen-jövő bemutatása címmel, emellett egy DVD-t is szeretnének készíteni, ami arról szólna, hogy 

szlovákok voltak, vannak és lesznek Oroszlányban. Ennek a megvalósítására együtt kellene működni az Oritellel, 

Forgács Józsefet fel kéne kérni, hogy segítsen. Ez lenne a legfontosabb munkájuk. Ha ünnepelték a 300. és a 310. 

évfordulót, akkor a 315-et is szeretnék megünnepelni. 

 

Kérdés és hozzászólás nem volt, kérte, fogadják el a tájékoztatót. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

79/2015. (IX.21.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák nemzetiségi önkormányzat 2016. évre tervezett kultúrális programokról szóló 

tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadta az Oroszlányi Szlovák nemzetiségi 

önkormányzat 2016. évre tervezett kultúrális programokról szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 
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Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 56 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó Istvánné  Ocskai Simon 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

Kapros Katalin 

jegyzőkönyvvezető 


